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Louka v sadu nemá vadu 

Základní škola v Oldřišově získala 
z rozpočtu MSK dotaci na akce v oblasti 
environmentálního vzdělávání a výchovy 
a osvěty pro rok 2016/2017. Do projektu 
budou zapojeni žáci 6.–9. ročníku. Zaměříme 
se na další přírodovědné činnosti ve školním 
sadu. Konkrétně se jedná o výsevy kvetoucích 
lučních směsí, budování kamenných zídek pro 
malé živočichy, hmyzích domečků. Žáci budou 
zapojeni do projektových aktivit po celý školní 
rok, především tvorbou vlastních posterů 
s jednotlivými kvetoucími lučními druhy, prací 
na dětských omalovánkách s motivy květin 

pro spolužáky na druhém stupni. Na jaře 2017 
se zúčastní besedy se včelařem, exkurze 
na včelí farmě, exkurze na kvetoucích loukách 
v Kozmicích, exkurze na Floru Olomouc 
a dalších aktivit zaměřených na pozorování 
rostlinných druhů a života na louce. Ti nejlepší 
budou mít možnost poznat prostředí 
původních kvetoucích lučních společenstev 
v CHKO Bílé Karpaty na dvoudenní exkurzi. 
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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, 
do Vaší poštovní schránky bylo 

doručeno toto předvánoční a zároveň poslední 
letošní vydání obecního zpravodaje. To je 
neklamným znamením blížících se 
nejkrásnějších svátků v roce. Svátků, s nimiž 
jsou spojovány slova jako pokoj, láska, 
porozumění, vzájemné sblížení a našla by se 
jistě mnohá další. Nezbývá, než si přát, aby 
vše, co je symbolem těchto svátků, zaplnilo 
naše domovy.  

Blížící se konec roku je vždy příležitostí 
k ohlédnutí se zpět. Jaký vlastně právě končící 
rok byl? Pro každého z nás určitě jiný. Každý 
v něm prožíval své radosti i těžkosti, které 
každodenní život přináší. Doufám, že 
u většiny z Vás převládalo to dobré a že 
uplynulý rok byl pro naprostou většinu z Vás 
rokem příznivým.  

Co se týče událostí v obci, je možno 
uplynulý rok hodnotit jako období dynamické 
s událostmi radostnými, ale i smutnými. K těm 
událostem radostným patřily určitě akce, které 
pomohly zvelebit a dále zkrášlit naší obec. 
K nim určitě patřila oprava komunikace 
na ul. Slezská a 1. máje, oprava budovy 
hasičské zbrojnice s vybudováním tří nových 
sociálních bytů. Tyto byly minulý týden 
otevřeny a ti z Vás, kteří jste se zúčastnili Dne 
otevřených dveří, jste mohli posoudit, jak se 
dílo podařilo. Hodnocení pak zůstává na Vás. 
V každém případě pak touto stavbou byly 
vytvořeny velice důstojné podmínky k bydlení 
pro naše spoluobčany, kteří se ocitli v sociální 
tísni. Ne poslední událostí z těch kladných je 
zřízení obecní kompostárny, situované 
do objektu silážního žlabu vedle bývalé 
pískovny za základní školou. V měsíci 
listopadu již byly v tomto prostoru zahájeny 
přípravné práce a byl vybrán dodavatel 
technologie. Veškeré zařízení bude dodáno 
do konce letošního roku. Náklady na zřízení 
kompostárny činí cca 3,5 mil. Kč a dílo jsme 
mohli realizovat jen díky dotaci z Operačního 
programu životního prostředí ve výši cca 2,9 
mil. Kč. 

K smutným událostem, které postihly 
obec, patřily především lokální povodně, 
jejichž letošní rozsah nepamatují ani naši 

nejstarší pamětníci. To vedlo k tomu, že 
zastupitelstvo obce nechalo odbornou firmou 
zpracovat studii protipovodňových opatření 
v obou nejvíce postižených lokalitách. 
Na základě výsledků studie se v současné 
době zpracovává projektová dokumentace 
pro vydání stavebního povolení pro realizaci 
protipovodňových opatření v lokalitě 
u fotbalového hřiště. Vlastní stavbu pak 
plánujeme realizovat v příštím roce. Závěr 
studie druhé lokality, tj. nemovitosti na části 
ul. Svobody sousedící se zámeckým parkem je 
ten, že účinná protipovodňová opatření 
chránící tuto lokalitu, jsou finančně 
i majetkoprávně značně náročná a vzhledem 
ke značnému počtu vlastníků pozemků, jichž 
by se protipovodňová opatření dotkla, 
prakticky v silách obce neřešitelná. V podstatě 
jedinou schůdnou cestou je řešení formou 
komplexních pozemkových úprav, do nichž se 
obec plánuje zapojit. Na druhou stranu je však 
proces komplexních pozemkových úprav 
značně složitý, jejich řešení si vyžádá několik 
let a je zde nutná úzká součinnost a vstřícnost 
vlastníků pozemků, o což je už v předstihu 
prosím. 

Jedno staré přísloví praví: „Nejen prací 
živ je člověk“. Tato stará moudrost 
jednoznačně naznačuje, že život není jen 
o práci, ale i zábavě – tedy společenském 
kulturním a zájmovém vyžití. Rovněž o tuto 
oblast nebyla dle mého názoru v naší obci 
nouze. Ať už obec, či především spolky 
připravily pro nás všechny řadu již tradičních, 
každoročně se opakujících akcí, jako jsou plesy, 
spolkové slavnosti, odpust a mohl bych 
jmenovat další. Vedle těchto tradičních však 
tento rok byl obohacen kulturními událostmi 
novými, jež měly svou premiéru, z těch určitě 
stojí za připomenutí koncert skupiny Spirituál 
kvintet, výstava ikon a obrazů místních 
malířek, fotografická soutěž Oldřišov jak jej 
neznáte. Nezbývá než si přát, aby akce 
takového druhu našly své pevné místo 
v kulturním kalendáři obce. Zároveň je však 
vždy nutné si uvědomit, že příprava 
a organizace každé takovéto akce znamená 
mnoho úsilí, práce a vyžaduje spoustu času 
dobrovolníků, kteří za ní stojí. Za to vše jim 
patří upřímné poděkování a úcta za to, že díky 
nim i právě končící rok nabídl nám všem 
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mnoho příležitostí jak dobře strávit svůj volný 
čas.  

Vážení spoluobčané, v tomto vydání 
zpravodaje se rovněž dovíte o anketě, která 
proběhne v lednu příštího roku. Proč jsme 
k anketě přistoupili? Zastupitelstvo bude 
z kraje příštího roku rozhodovat o další 
budoucnosti větrných elektráren (VtE) 
na našem katastru. Existují v podstatě dvě 
možnosti. Buď investor bude realizovat další 
stavbu až dvou větrných elektráren na základě 
platné smlouvy uzavřené v roce 2007, nebo 
bude realizovat stavbu až tří elektráren, podle 
nové smlouvy, jejíž návrh investor předložil 
v letošním roce. Zastupitelstvo nyní stojí před 
rozhodnutím, zda schválit návrh nové 
smlouvy, nebo návrh odmítnout a ponechat 
v platnosti původní smlouvu z roku 2007. 
Informaci o tom, jaký rozdíl je mezi oběma 
smlouvami, Vám předkládáme v samostatném 
článku na jiném místě tohoto zpravodaje. O tak 
zásadní otázce nechce zastupitelstvo 
rozhodnout bez znalosti Vašeho názoru. Proto 
se na Vás, vážení spoluobčané, tímto obracím 
s výzvou k aktivní účasti v připravované 
anketě, tak aby toto závažné rozhodnutí 
zastupitelstva nebylo v rozporu s názorem 
většiny občanů obce. 

Závěrem mi dovolte vrátit se 
do současné předvánoční atmosféry 
a k blížícím se vánočním svátkům, svátkům 
pokoje, radosti, zázraků, přání a vzájemného 
obdarování. 

Vážení občané dovolte mi, abych Vám 
jménem zastupitelstva obce, jménem všech 
zaměstnanců obecního úřadu i jménem svým 
popřál, ať jsou tyto svátky i pro Vás svátky 
zaslouženého klidu a odpočinku. Ať je 
prožijete ve zdraví, v radosti, ve vzájemném 
setkání se svými nejbližšími. Ať se pokoj, 
mír, úcta a vzájemná láska uhostí ve vašich 
domovech a celé naší obci. 

       
Ing. Petr Toman  

starosta obce 
 

Z usnesení Zastupitelstva obce  

 
Od posledního vydání obecního 

zpravodaje se sešlo zastupitelstvo obce 
čtyřikrát, a to 29. 9., 24. 10., 23. 11. a 15. 12. 

Z hlediska rozsahu není možné usnesení č. 18 – 
21 přetisknout na tomto místě celá, vybíráme 
proto ty nejdůležitější body souhrnně.  

S kompletním zněním usnesení se 
můžete seznámit na internetových stránkách 
obce Oldřišov www.oldrisov.cz/urad-
obce/uredni-deska/. 

 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

 Prodej pozemku p. č. 220/2 v k. ú. 
Oldřišov za cenu 95,-- Kč/m2.  

 Nájemní smlouvu na  budovu bez č. p. 
stojící  na  pozemku  p. č. 675/7, p. č. 
675/264 a p. č. 675/265, to vše v k. ú. 
Oldřišov s Obchodním družstvem 
vlastníků, Opavská 42, 747 33 Oldřišov 
na „Kompostárnu Oldřišov“.  

 Nájemní smlouvu na pozemky p. č. 
675/258 a p. č., 675/265 v k. ú. Oldřišov 
s Josefem Dostálem, Svobody 18, 747 33 
Oldřišov na „Kompostárnu Oldřišov“.  

 Nájemní smlouvu na pozemek p. č. 
675/7 v k. ú. Oldřišov s Římsko-
katolickou farností, Sokolovská 9, 747 33 
Oldřišov na „Kompostárnu Oldřišov“. 

 Smlouvu o zřízení zástavního práva na 
zástavu pozemku parc. č. 459 s budovou  
č. p. 90 v k. ú. Oldřišov s  Ministerstvem 
pro místní rozvoj, Staroměstské nám. 6, 
110 15  Praha 1. 

 Udělení výjimky z počtu  žáků ZŠ  
Oldřišov pro rok 2016/2017. 

 Poskytnutí individuální neinvestiční 
dotace pro DomA – domácí  asistence ve 
výši 5.000,-- Kč a zároveň schvaluje 
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
individuální neinvestiční dotace 
č. 10/2016. 

 Poskytnutí individuální neinvestiční 
dotace pro SK Moravan Oldřišov 
ve výši 35.000,-- Kč a zároveň schvaluje 
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
individuální neinvestiční dotace 
č. 9/2016. 

 Finanční příspěvek na lyžařský výcvik 
ve výši 1.500,-- Kč / žák a lyžařskou 
školičku ve výši 1.000,-- Kč / žák pro šk. 
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rok 2016/2017 pro žáky s trvalým 
bydlištěm v Oldřišově. 

 ZO souhlasí s rozhodnutím hodnotící 
komise a schvaluje dodavatele pro 
veřejnou zakázku „Kompostárna 
Oldřišov“ firmu Agroservis Hlučín 
s.r.o., Čs. armády 1884/1a, Hlučín, 
IČ 25879146. 

 Žádost o provedení pozemkových 
úprav dle zák. č. 139/2002 Sb. 

 Záměr pronájmu/pachtu pozemků, 
nebo jeho částí p. č. 291/12, 105/1, 
101/1, 101/2, 98/1, 98/2 v k. ú. 
Oldřišov. 

 Žádost o přidělení sociálního bytu 
a  nájemní smlouvu na sociální byt č. 2 
a č. 3 v budově čp. 90, ulice Hlinská 
v Oldřišově. 

 Poskytnutí finančních prostředků 
z rozpočtu obce Oldřišov na rok 2017 
pro SK Moravan Oldřišov, z. s., ve výši 
1.650.000,-- Kč na  spolufinancování  
stavby „Víceúčelové hřiště Oldřišov“ 
v případě poskytnutí dotace 
z programu 133510 Státní podpora 
sportu pro rok 2017 vyhlášeného 
Ministerstvem školství, mládeže 
a tělovýchovy. 

 Obecně závaznou vyhlášku o nočním 
klidu. 

 Plán inventur na rok 2016. 
 Rozpočtové provizorium pro rok 2017. 
 OZV č. 5/2016 o místním poplatku 

za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů 
(Poplatek za svoz odpadů pro občany 
naší obce pro rok 2017 bude činit 500,-- 
Kč, úleva od poplatku 50,-- korun se 
poskytne občanům do 6 let věku a od 
71. roku věku. Občanům, kteří 
k vytápění svých nemovitostí využívají 
ekologicky šetrné zdroje, se poskytuje 
rovněž úleva 50,-- Kč.) 

 Cenu stočného (27 Kč včetně DPH 
za m3). 

 Směnu pozemku p. č. 96/2 v k. ú. 
Oldřišov. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
 Rozbor hospodaření k 31. 10. 2016. 
 Zprávu finančního výboru. 
 Zprávu kontrolního výboru. 

-elk- 
 

Zprávičky z naší školičky 
 

Vážení rodiče, příznivci naší školy, 
obyvatelé Oldřišova, 

dovolte mi vás seznámit s aktivitami 
školy během uplynulých měsíců školního roku 
2016/2017. Na úvod trochu statistiky. Počet 
žáků na naší škole je v současné době 146. 
Z toho 77 chlapců a 69 děvčat. 22 žáků dojíždí 
z Pustých Jakartic, Služovic, Malých Hoštic, 
Hněvošic a Opavy.  

Na letošní školní rok se nám podařilo 
získat finanční prostředky z Moravsko-
slezského kraje na tyto projekty: „Louka 
v sadu nemá vadu“ – podpora 
environmentálního vzdělávání a „Den poté“ – 
podpora aktivit v oblasti prevence rizikových 
projevů chování. S oběma projekty vás 
podrobněji seznámí na jiném místě garanti 
Mgr. Mocková a Mgr. Drabčíková. Dále jsme 
získali z Výzvy 22 z MŠMT právě v těchto 
dnech částku 507.029,-- Kč z operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělání. Tento 
projekt se rozběhne od 1. 2. 2017 a bude 
ukončen 1. 2. 2019. Podporované aktivity: 
asistent pedagoga, jazykové kurzy pro učitele, 
čtenářské kluby, kluby zábavné logiky 
a deskových her, odborně zaměřené setkávání 
s rodiči. Pevně věříme, že tento projekt bude 
prospěšný pro všechny zúčastněné strany: žák 
- učitel - rodič. 

Další zajímavý projekt vznikl 
ze spolupráce s firmou Edison, která 
spolupracuje se studenty z celého světa. 
Několik studentů přijede k nám v měsíci 
únoru a budou naše žáky vyučovat cizímu 
jazyku – angličtině a seznamovat je s tradicemi 
a zvyklostmi svých rodných zemí. Jejich stáž 
potrvá jeden týden a škola má za úkol zajistit 
studentům ubytování a stravu. Touto cestou 
vás chci požádat, zda byste nám nepomohli 
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právě s ubytováním studentů, jelikož Oldřišov 
žádné ubytovací kapacity nemá. Jednotlivé 
rodiny by měly vždy jednoho studenta. 
V případě, že byste nám chtěli vypomoci, 
nahlaste své možnosti přímo u ředitelky školy.  

Nezapomínáme pochopitelně ani 
na sport. Výběr chlapců naší školy ve složení 
Vincenc Drabčík, Adam Hurta, Daniel 
Strouhal, Jan Mrázek, Jakub Burda, Matěj 
Schwacha a Teodor Bielák úspěšně pokračuje 
v dalším kole futsalu. To se konalo v naší 
tělocvičně 14. 12. v dopoledních hodinách. 
Našimi soupeři byli: ZŠ Hradec nad Moravicí, 
ZŠ a SŠ Vítkov a Město Albrechtice. Naši 
obsadili 2. místo a postupují do dalšího kola. 

Výběr žáků 7. a 8. třídy se zúčastnil 
v tomto měsíci již tradiční soutěže Bridge 
Builder Game na Střední průmyslové škole 
stavební v Opavě. Družstvo chlapců ve složení 
František Dušek, Luca Wieder a Adam Gilík se 
umístilo sice na nepopulárním čtvrtém místě, 
ale vzhledem k tomu, že počet družstev 
byl  22, musíme to považovat za úspěch. 
Ostatní družstva, která stavěla svou vizi 
moderního nákupního centra v soutěži Bricks 
Game se umístila ve středu startovního pole. 
Nejedná se sice o výrazný úspěch, ale také ne 
o propadák. Touto cestou chci poděkovat všem 
žákům za reprezentaci školy.  

Od ledna jsme připravili pro vás, rodiče, 
odbornou psychologickou pomoc. Na naši 
školu bude dojíždět jednou měsíčně a pak 
podle potřeby dětská psycholožka Kateřina 
Dobešová. Tuto službu jsme pro vás zajistili 
z důvodů dlouhých čekacích lhůt na psych. 
vyšetření u odborných psychologů, kdy se tyto 
počítají na několik měsíců. V případě, že 
budete tuto službu chtít využít, nahlaste se 
u třídního učitele vašeho dítěte. Služba pro vás 
bude bezplatná, vše má v režii škola.  

Na závěr mi dovolte popřát všem 
šťastné a veselé Vánoce. Tolik jsme si zvykli 
všechno prodávat a kupovat, že si už 
nedokážeme představit také „nezaplatitelné“ 
věci. Ať právě tyto věci vás obklopují v čase 
vánočním. 

 
Miroslava Halámková 

ředitelka ZŠ 
 
 

Zprávy z mateřské školy 
 

Mateřská škola reagovala na výzvu OP 
VVV a zažádala o dotace. Již nyní víme, že 
výše schválené podpory, která bude našemu 
projektu přidělena, činí 336.863,-- Kč. 

Pro mateřskou školu to znamená 
zorganizování odborně zaměřených 
tematických setkávání rodičů za účasti 
externího odborníka. Setkání se realizují v MŠ 
a bude jich celkem šest. 

První dvě již proběhly, a to 22. 11. pod 
vedením Mgr. Pavelové o školní zralosti a 8. 
12. paní Jelenová z Krajské hygienické stanice 
Ostrava přednášela o stravování, jídelníčku, 
výskytu parazitů u předškolních dětí, v druhé 
části vystoupila dentální hygienistka paní 
Mrázková a řeč byla o dentální hygieně.  

Díky projektu jsme přijali od 1. 10. 2016 
novou posilu, a tou je chůva. Jelikož máme 
několik dětí 2,5letých, je tato posila opravdu na 
místě.  

Z projektu budeme čerpat finance 
na vzdělávací akce pro pedagogy, a to 
v oblastech:  

- osobnostně sociální rozvoj předškol-
ních pedagogů, 

- specifika práce pedagoga s dvouletými 
dětmi, 

-  matematická pregramotnost. 
Po splnění těchto pro naši školku 

povinných oblastí nám zůstanou finance 
na pomůcky a digitální zařízení, které nám při 
realizaci vzdělávání v naší MŠ chybí a které 
nejsme schopni z rozpočtu určeném MŠ 
zakoupit.  

Dobu adventní jsme zahájili 
vystoupením u příležitosti Rozsvícení 
obecního vánočního stromečku v neděli 27. 
listopadu, na kterém zazněla slavnostní 
zvonkohra s vánočními písněmi. Vystupující 
děti z naší školky byly obdarovány sladkou 
odměnou a zaslouženým potleskem.  

Poděkování si zaslouží také učitelský 
sbor za výrobu „perníkových“ ozdob na obecní 
vánoční stromeček.  

Začátkem prosince nejstarší děti 
navštívily výrobnu vánočních ozdob 
ve Slezské tvorbě Opava. Prohlédly si dílny, 
kde se nádherné baňky vyrábějí, ale také si 
samy vyzkoušely baňku ozdobit. Vlastním 
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výrobkem si děti mohou zkrášlit svůj 
stromeček doma.  

V úterý 6. prosince dopoledne se 
všechny děti i paní učitelky proměnily 
v andílky. Hrály jsme andělské hry, zpívali 
jsme andělské písně a přednášeli andělské 
básně. Také jsme si andělsky zatančili. 
Nakonec nás andílek obdaroval malým 
sladkým dárkem. 

 

 
 

V nejbližší době nás ve školce čeká 
divadlo Beruška s pohádkou, dále Miskohraní 
s prožitkovou muzikoterapií, a před Vánocemi 
připravujeme pro děti a rodiče Vánoční tvoření 
s koledováním.  

V době vánoční bude v MŠ přerušen 
provoz od pátku 23. 12. do neděle 1. 1. 2017.  

 
Za celý kolektiv MŠ Oldřišov Vám všem 

přejeme krásné Vánoce v kruhu svých 
nejdražších.  

 
Magda Sedláčková 

ředitelka MŠ 

Zprávy z naší farnosti 
 

Ve čtvrtek 10. 11. 2016 byla vrácena 
na účet Obce Oldřišov částka 500.000,-- Kč, 
která farnosti pomohla zaplatit 
poslední  fakturu při opravě našeho kostela 

Narození Panny Marie. Po kontrole všech 
dokladů na Ministerstvu zemědělství jsme 
od nich dostali na účet 545.000,-- Kč.  

Děkuji jménem svým i všech ostatních 
farníků  za tuto pomoc těm, kteří s tímto 
řešením souhlasili a také uskutečnili. Také 
děkuji firmě WINRO z Velkých Hoštic 
za stahování kostela.  

Také velké poděkování patří všem 
brigádníkům, kteří uskutečnili odvodnění jižní 
strany kostela, a těm, kteří se podíleli 
na dalších pracích na našem kostele.   

 
P. Bohumil Vícha 
 farář v Oldřišově 

Zamyšlení otce Bohumila 
 

V neděli 4. 9. 2016 byla prohlášena 
za svatou světu dobře známá Matka Tereza 
z Kalkaty. Četl jsem několik knížek, které 
popisují její práci pro chudé v Indii a také 
ve světě, kde její sestry působí. Žila skromně 
a vše konala s Kristem. Mše svatá, modlitba 
a adorace před svatostánkem byly základem 
pro její službu a také sester. 

Žila své povolání a poslání myšlenkou: 
„Vidím Boha v každé lidské bytosti. Když 
omývám rány, starám se o Pána. Není to 
skvělá zkušenost?” 

Na pěti prstech ruky vysvětlovala 
tajemství jejich misijní práce. Když dáváte 
najíst hladovým, napít žíznivým, těšíte 
zarmoucené, ošetřujete nemocné a ujímáte se 
chudých, setkáváte se s Ježíšem! On každému 
takovému člověku jednou řekne pět velmi 
důležitých slov: „Ty jsi to udělal pro mě!“  

V roce 2010 a 2011 jsme byli v Indii 
navštívit naše adoptované děti na dálku. Bylo 
nás dvacet a každý se setkal s dítětem, které 
podporuje peněžitým darem, aby mohlo chodit 
do školy a učit se. Je potřeba to vidět a zažít. 
Každý den mají děti rýži s nějakou omáčkou. 
A jsou rádi, že to mají. Jsou usměvaví 
a šťastnější než my. Mnohdy si vymýšlíme 
a nezdá se nám mnoho věcí. Buďme 
skromnější a vděčnější Pánu za všechno, co 
každý den dostáváme. 

 
P. Bohumil Vícha 
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Pořad vánočních bohoslužeb 
 

24. 12. Služovice 15:00 hod. 
24. 12. Oldřišov 22:00 hod. 
25. 12. Služovice 8:15 hod. 
25. 12. Oldřišov 10:00 hod. 
26. 12. Služovice 8:15 hod. 
26. 12. Oldřišov 10:00 hod. 
31. 12. Oldřišov 15:00 hod. 
1. 1.  Služovice 8:15 hod. 
1. 1. Oldřišov 10:00 hod. 

 

 
Výstava betlémků je od 24. 12. 2016 

do 2. 2. 2017 vpředu před lavicemi našeho 
kostela. Je možno ji zhlédnout vždy půl hodiny 
před každou mší svatou. 

 
Drazí přátelé!  

Radostné a požehnané svátky Kristova 
narození a Jeho pomoc a ochranu 
po celý rok 2017 Vám všem přeje 
a vyprošuje  

P. Bohumil Vícha 
 

Memoriál Richarda Wágnera 
 

Vážení občané, dne 27. 12. se 
v tělocvičně místní základní školy koná již 
tradiční Memoriál Richarda Wágnera. Věříme, 
že tak jako v předešlých letech se bude těšit 
velkému zájmu pingpongových fanoušků. 

-elk- 

Obecní zabijačka se opět vydařila 
 

 V sobotu 10. 12. 2016 se v prostorách 
zámku konala tradiční předvánoční obecní 
zabijačka. Tato akce dokresluje předvánoční 
charakter událostí v naší obci a je jistě 
mnohými z nás velmi oblíbená, o čemž 
svědčily dlouhé fronty před prodejními pulty. 
 Od rána do odpoledne bylo možné 
zakoupit si domácí výrobky a zabijačkové 
speciality, k nimž neodmyslitelně patří 
mozeček, prejt, zabijačková polévka. Domů si 
mnozí návštěvníci odnesli tlačenku, jitrničky či 
si koupili kotlety, škvarky nebo sádlo. 
  

Gabriel Juchelka 

Jak a proč odstraňovat jmelí…? 
 

Jmelí se v posledních 15 letech hojně 
rozšířilo na území Moravskoslezského kraje 
a způsobuje usychání a umírání stromů 
nacházejících se v zahradách, v parcích, podél 
komunikací, ale také na významných 
stromořadích, alejích, či památných stromech. 

Jmelí je stálezelený keřík dvoudomé 
rostliny, jehož větve tvoří husté polokulovité 
trsy dorůstající průměru až 100 cm (výjimečně 
180 cm). Bílé plody, které jsou mírně toxické, 
rostou na samičích trsech. Samčí trsy jsou 
naopak charakteristické zlatavým zbarvením 
lístků. Jmelí je typickým poloparazitem, který 
svému hostiteli – dřevině – odebírá důležité 
minerální látky, ale je sám schopen 
fotosyntézy, a tudíž je jen částečně vázaný 
na svého hostitele. Jmelí nenapadá jen starší 
a staré stromy, ale také mladé sazenice 
v blízkosti napadených stromů.  

Paraziticky může žít 30–40 let, výjime-
čně až 70 let. 

 

Životní cyklus jmelí se dělí na dvě fáze 
– 1. fázi klíčení, kdy rostlina žije ze svých 
zásob a 2. fázi cizopasnou (parazitickou), kdy 
se vyvíjí trs jmelí, kdy využívá vody a živin 
hostitelské rostliny. 

 
Nejčastějším způsobem přenosu 

semen je z pozřených plodů. Semena jmelí 
po průchodu zažívacím traktem ptáků mají 
lepší klíčivost. Pozřené plody jmelí procházejí 
zažívacím traktem ptáků velmi rychle (15 až 20 
minut), přenos semen na větší vzdálenosti je 
tímto způsobem prakticky vyloučen. Dalším 
způsobem šíření semen jmelí je na zobácích, 
případně na jiných částech těl ptáků. Ptáci mají  
ve zvyku si zobáky čistit jeho otíráním o větve 
stromů. Tímto způsobem může dojít k přenosu 
i na značné vzdálenosti. 
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Jmelí se nachází na listnatých 
i jehličnatých dřevinách, mezi dřeviny silně 
napadené jmelím patří: lípy, topol kanadský, 
topol bílý vrby, javory, jabloně, jeřáb ptačí, 
arónie, trnovník akát, hlohy, ořešák černý, 
jedle bělokorá, borovice lesní. Do skupiny 
dřevin (prozatím) vůči jmelí imunní patří buk 
lesní, topol černý pyramidální, modřín 
opadavý a některé exotické dřeviny. 
Důsledkem výskytu jmelí dochází 
k oslabování vitality dřevin z důvodu 
nadměrného odnímání vody a živin, 
následnému ulamování větví v místě trsu 
jmelí, zasychání vrcholů stromů i jinak 
oslabených větví a postupnému odumírání 
napadené dřeviny. 

Z důvodu zvyšující se intenzity 
plošného napadení dřevin jmelím se 
obracíme na vlastníky, kteří na svých 
pozemcích evidují výskyt jmelí, aby se 
z důvodu zmírnění jeho šíření pokusili 
eliminovat jeho výskyt. 

 
Doporučený postup eliminace jmelí:  

 Provádět kontrolu dřevin zaměřenou na 
výskyt jmelí a jeho včasnou likvidací 
zabránit dalšímu šíření, 

 odstraňovat jmelí ořezem větví s trsy 
jmelí (vylamováním se nezabrání jeho 
dalšímu šíření!), 

 podpořit vitalitu stromu zálivkou 
a přihnojením draslíkem, 

 v případech napadení více než 50 % 
objemu koruny přistoupit ke kácení 
dřevin, pokud nejde o významné 
stromy (aleje, solitéry v parku, památné 
stromy) tyto přednostně ošetřovat. 
 

Při odborných ořezech nebo při kácení se 
postupuje v souladu se zákonem č. 114/1992 
Sb., o ochraně přírody a krajiny, ve znění 
pozdějších předpisů. 

 
V případě dotazů či žádostí o konzultace 

ve vazbě na případná ošetření či kácení 
a zákonných postupů můžete kontaktovat 
příslušné obecní úřady (popř. Krajský úřad 
Moravskoslezského kraje, odbor životního 
prostředí a zemědělství, 28. října 117, 702 18 
Ostrava – Ing. Lenka Peichlová, tel. 
795 622 385). 
 

Zdroj: Ing. Eva Mračanská, AOPK ČR: Rozšiřování jmelí 
na území Moravskoslezského kraje 2012, Aktuální 
informace k problematice jmelí 2016 (foto AOPK ČR), 
internet. 

Ing. Lenka Peichlová  
(redakčně kráceno) 

Sdružení obcí Hlučínska – 
Ohlédnutí za rokem 2016 

 
Konec roku 

je v každé oblasti 
našeho života 
vždy příležitostí 

k bilancování 
dosažených 

výsledků. Ne jinak je tomu u Sdružení obcí 
Hlučínska, které v roce 2016 opět zrealizovalo 
mnoho aktivit směřujících k rozvoji 
a propagaci regionu. Tento rok se zapíše 
významně do jeho historie také tím, že 
sdružení oslavilo již 25 let od svého založení. 

Mezi letošní hlavní činnosti svazku obcí 
patřila mimo jiné i organizace a podílení se na 
kulturních a společenských akcích, jako např. 
Bál Hlučínska v Hlučíně, Den učitelů 
v Kravařích, Setkání schol regionu Hlučínska 
v Píšti, Setkání chrámových sborů Hlučínska 
v Sudicích, Darování krve se starosty 
Hlučínska, Otevírání turistické sezóny 
a mnoho dalších akcí pro veřejnost. 

Mezi nejvýznamnější letošní propagační 
akce však řadíme prezentaci Hlučínska 
na Malostranském náměstí v Praze a v Posla-
necké sněmovně, kde v květnu sdružení 
představilo to nejlepší ze své kultury a tradic 
prostřednictvím folklorních souborů, 
regionálních potravin, obrazů a fotografií 
s regionálními motivy. 

Ani v létě se návštěvníci na Hlučínsku 
nenudili. Mohli se totiž zúčastnit vyhlášené 
soutěže „Putování Hlučínskem za sakrálními 
stavbami a dětskými hřišti“ a putovat na kole 
či pěšky po jednotlivých vyznačených trasách 
regionu. Milovníci kultury a tradic mohli opět 
v červenci navštívit Festival kultury a hlučín-
ských řemesel v Hlučíně. 

Významným počinem roku 2016 bylo 
jistě také vydání knihy „Prajzáci III aneb 
k osudům Hlučínska v době nacistické 
okupace 1938 – 1945“ PhDr. Viléma Plačka, 
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CSc., kterou sdružení na podzim vydalo. 
Knihu můžete koupit mj. na OÚ v Oldřišově. 

Sdružení obcí Hlučínska se opět řadilo 
k úspěšným žadatelům o dotace. 
Z Moravskoslezského kraje obdrželo SOH 
letos hned 4 finanční podpory, a to na realizaci 
projektů „Rozvoj regionu Hlučínska“ 
(150.000,-- Kč), Šetrně s vodou doma, na 
zahradě i v přírodě“ (148 782,59 Kč), „Festival 
kultury a hlučínských řemesel 2016“ (81 542 
Kč) a „Manažer regionu Hlučínska“ (100 000 
Kč).  

 

V realizaci projektů plánuje sdružení 
pokračovat i v příštím roce. Ve spolupráci 
s polskými gminami Kietrz, Krzyżanowice 
a Pietrowice Wielkie byla letos podána žádost 
o dotaci na realizaci společného projektu „Jak 
na invazivní druhy rostlin na Hlučínsku 
a v polských gminách“.  

 

 

Pokud Euroregion Silesia – CZ schválí 
projekt k financování, mělo by dojít 
ke komplexnímu zmapování výskytu těchto 
rostlin v celém příhraničním regionu, které pak 
bude podkladem pro jejich likvidaci.  
V letošním roce byla rovněž podána žádost 
o dotaci na Státní fond životního prostředí na 
projekt „Jak na výuku EVVO na Hlučínsku?“, 
prostřednictvím kterého by měla na Hlučínsku 
vzniknout regionální učebnice a komplexní 
metodika výuky EVVO pro ZŠ se zaměřením 
na přírodu a životní prostředí regionu. 

Věříme, že všechny tyto aktivity 
povedou k rozvoji regionu Hlučínska i jeho 
propagaci navenek. 

Více informací o regionu Hlučínska 
i aktivitách SOH, obcí a měst Hlučínska i jeho 
občanů naleznete na www.hlucinsko.com 
a na internetové televizi www.hlucinsko.tv. 

Sdružení obcí Hlučínska přeje všem 
úspěšný vstup do roku 2017 a děkuje všem 
starostům a starostkám z Hlučínska 
a spolupracujících polských gmin, vedoucím 
souborů, občanům, spolkům, organizacím, 
podnikatelské veřejnosti a všem, kteří se 

nějakým způsobem podílejí a spolupracují 
na rozvoji a propagaci tohoto specifického 
příhraničního regionu. 

Mgr. Lenka Osmančíková 

Koncert Spirituál kvintetu 
 

Spirituály patří neodmyslitelně 
k dědictví americké duchovní hudby. Bylo 
nám ctí, že Oldřišov navštívila stálice české 
hudební scény – skupina Spirituál kvintet. 
Hojná návštěvnost na tomto koncertu svědčila 
o tom, že se jedná o skutečně kvalitní kapelu. 
Z interpretů zářila pohoda a radost, diváci jistě 
vycítili, že hlavním cílem interpretů 
pod vedením Jiřího Tichoty bylo pohladit 
publikum na duši. 

Za obec Oldřišov děkujeme Vám všem, 
kteří jste 20. 11. na koncert do oldřišovského 
kostela přišli, neboť svou účasti jste také 
podpořili dobrou věc – výtěžek vstupného 
po odečtení nákladů (17.524,-- Kč) byl věnován 
na opravy našeho farního kostela. 

-elk- 
 

Topná sezóna je v plném proudu… 
 

Těsně před vydáním prosincové Sovičky 
mně přišla SMS jedné občanky naší obce 
s prosbou, abych napsal článek o tom, že 
prosíme občany, aby ve svých domácích 
topeništích nepálili plasty. Ihned jsem si 
uvědomil, jaké kontroverze článek vyvolá: ti, 
kteří topí jen tím, čím mají, se budou cítit 
dotčeni, že házíme všechny do jednoho pytle, 
a ti, kteří topí vším možným, si stejně z článku 
nevezmou nic.  

Řekl jsem si tedy, že napíšu toto: Vám 
všem, kteří topíte tím, čím se topit může, 
jménem občanů děkuji, neboť nezhoršujete 
kvalitu ovzduší v naší obci. A nám všem 
připomínám, že pálením např. PET lahví 
v domácích kotlech vznikají mj. karcinogenní 
benzen; polycyklické aromatické uhlovodíky – 
rakovinotvorný benz(a)pyren; dioxiny apod.  

Chceme dýchat tento koktejl jedů, který 
může stát i za vznikem nádorových 
onemocnění? 

 

Gabriel Juchelka 
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Anketa 

k záměru výstavby tří nových větrných elektráren na katastru obce Oldřišov 

Vážení občané, 
před členy zastupitelstva obce stojí úkol rozhodnout o vybudování dalších až tří větrných elektráren (dále jen 
VtE) na katastru naší obce. Výstavba VtE, má nejen v Oldřišově své příznivce i odpůrce. Proto před konečným 
rozhodnutím je pro nás zastupitelstvo obce důležité znát Váš názor na tuto problematiku. Má-li se však člověk 
kvalifikovaně vyjádřit k jakékoliv věci, musí mít k tomu dostatek informací. Berte tedy tento článek jako snahu 
poskytnout Vám co nejpodrobnější informace k otázce výstavby dalších VtE na katastru naší obce. 
 Jaký je tedy současný stav? 
V prosinci roku 2007 uzavřela společnost OSTWIND CZ, s. r. o., s obcí Oldřišov Smlouvu o spolupráci při 
výstavbě max. tří VtE na katastru obce (dále jen Smlouva 2007). 

Ze Smlouvy 2007 mimo jiné vyplývá: 
 obec souhlasí a provozem větrného parku a nemá proti němu žádných námitek. Z toho tedy vyplývá 

pro obec závazek podporovat výstavbu max. tří VtE. 
 Finanční odměna pro obec, která se skládá ze dvou částí: 

 1) jednorázová úplata ve výši 120 000,-- Kč za 1 MW instalovaného výkonu 
 Tato odměna byla obci vyplacena při zahájení stavby 1. VtE o výkonu 2 MW. Odměna  tedy  činila 

2 × 120 000, tedy 240 000,-- Kč bez DPH. 

 2) pravidelná roční platba ve výši 1,3 % ročního výnosu z prodeje elektřiny 
 Za rok 2015 byla z tohoto titulu vyplacena odměna ve výši 141 000,-- Kč bez DPH. 
Z uvedeného tedy vyplývá, že podle podmínek Smlouvy 2007 obec získala po prvním roce provozu jedné VtE 
celkem 381 000,-- Kč bez DPH. V případě výstavby všech tří VtE dle Smlouvy 2007 by celková částka po prvním 
roce provozu činila 3 × 381 000 = 1 143 000,-- Kč bez DPH. 
Součástí původního záměru dle Smlouvy 2007 je i zákres umístění jednotlivých VtE do mapy katastru, viz obr. 
1. Ten jednoznačně specifikuje plánované umístění VtE. Dle tohoto záměru je tedy postavena stávající jedna 
VtE na obr. 1 označena jako OLD 2 
 Jaký je nový záměr? 
 Společnost Max Bögl Ostwind CZ, s. r. o., (dále jen MBO), která je právním nástupcem společnosti 
OSTWIND CZ, s.r.o., předložila nový záměr výstavby VtE a tím i nový návrh Smlouvy o spolupráci (dále jen 
Smlouva 2016). Záměr byl projednán na veřejném představení záměru dne 12. 10. 2016 v zasedací síni 
obecního úřadu. 
Ze Smlouvy 2016 mimo jiné vyplývá: 

 MBO má záměr na katastru vybudovat další 3 VtE – v případě realizace tohoto záměru by tedy 
na katastru obce byly provozovány celkem 4 VtE vč. jedné již provozované. Co se týče technických 
parametrů, jsou navrženy 2 varianty: 

1. varianta – 3 ks VtE o celkové výšce do 150 m a instalovaném výkonu do méně než 3 MW – jedná se 
tedy o VtE s cca stejnými parametry jako stávající VtE. 

 2. varianta – 3 ks VtE o celkové výšce do 200 m a instalovaném výkonu 3 – 3,5 MW.  
 Finanční odměna pro obec, která se rovněž skládá ze dvou částí: 

Pro variantu 1: 
 a) Jednorázová platba při uvedení VtE do provozu 450 000,-Kč za 1 MW instalovaného výkonu 
 Při výkonu 3 MV tedy 450 000 × 3 = 1 350 000,-- Kč bez DPH 
 b) Pravidelná roční platba ve výši 1,7 % ročního výnosu z prodeje elektřiny, minimálně však 220 000,-- Kč 
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Podle podmínek Smlouvy 2016 by tedy obec získala po prvním roce provozu jedné VtE celkem min. 1 350 000 
+ 220 000 = 1 570 000,-- Kč bez DPH. V případě výstavby všech tří VtE dle Smlouvy 2016 by celková částka po 
prvním roce provozu činila 3 × 1 570 000 = 4 710 000,-- Kč bez DPH . 
Pro variantu 2: 
 a) Jednorázová platba při uvedení VtE do provozu 450 000,-- Kč za 1 MW instalovaného výkonu 
 Při výkonu 3,5 MV tedy 450 000 × 3,5 = 1 575 000,-- Kč 
 b) Pravidelná roční platba ve výši 1,9 % z ročního výnosu prodeje elektřiny, minimálně však 250 000,-- Kč 
Podle podmínek Smlouvy 2016 by tedy obec získala po prvním roce provozu jedné VtE celkem min. 1575 000 + 
250 000 = 1 825 000,-- Kč bez DPH. V případě výstavby všech tří VtE dle Smlouvy 2016 by celková částka 
po prvním roce provozu činila 3 × 1 825 000 = 5 475 000,- Kč bez DPH . 
K finanční odměně podle varianty 1. nebo 2. obdrží obec další jednorázovou platbu ve výši 1 000 000,-- Kč, a to 
do 14 dnů od podpisu smlouvy, jako kompenzaci za nezrealizovaný ústní příslib MBO, a to vybudování cesty 
mezi čistírnou odpadních vod a „polní“ cestou z Oldřišova do Hněvošic. 
 Jaká pozitiva a negativa vyplývají z výše uvedeného? 
Pozitiva 

 vyšší finanční odměna dle Smlouvy 2016 oproti smlouvě 2007, což je pro budoucí rozvoj obce 
i vzhledem ke končícím dotacím z EU určitě nezanedbatelný aspekt 

 umístění VtE podle nového záměru bude dále od zastavěné části obce – porovnej obr. 1 a obr. 2 
Negativa 

  budou vystavěny tři nové dominanty na severním okraji katastru, které ovlivní vzhled krajiny (není však 
vyloučeno, že v této oblasti budou vystavěny VtE v za hranicemi v Polsku, které rovněž ovlivní vzhled 
krajiny i u nás). 

  bude ovlivněn život a migrace zvěře v blízkém okolí nově vybudovaných VtE. Zkušenosti ze zahraničí 
však jsou ty, že zvěř se časem vrací zpět. 

 

Dovolujeme si upozornit, že diskuse o výstavbě nových větrných elektráren není vedena tak, že 
v oblasti nebude žádná další VtE, nebo se postaví další tři VtE. Nebude-li uzavřena Smlouva 
2016, zůstává v platnosti Smlouva 2007. Z té, jak je výše uvedeno, jasně vyplývá právo 
investora postavit další 2 VtE, a to za méně výhodných ekonomických podmínek dle Smlouvy 
2007, a jak naznačuje obr. 1 i blíže k obci. 
 
Dáváme Vám tímto tuto informaci a žádáme Vás o vyjádření Vašeho názoru k uvedené věci, a to zodpovězením 
na otázku uvedenou na anketním lístku. 
 
 Jak se zúčastnit ankety? 

 ankety se mohou účastnit občané naší obce s právem volit, tj. občané starší 18ti let 
 v průběhu měsíce ledna 2017 se v úředních hodinách dostavíte na obecní úřad 
 zde obdržíte anketní lístek viz. vzor 
 anketní lístek na místě vyplníte (zakroužkováním jedné odpovědi) a vyplněný vhodíte do schránky 
 anketní lístek nepodepisujete (anketa je anonymní) 
 anketa potrvá do 31. ledna 2017 
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Vzor anketního lístku: 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 Anketní lístek 

k záměru výstavby tří větrných elektráren (VtE)  
na katastru obce Oldřišov 

Souhlasíte s podpisem Smlouvy 2016 a vybudováním až tří nových VtE (celkem 
tedy 4 ks VtE včetně 1 ks VtE již provozované) za podmínek uvedených v článku 
pod názvem: „Anketa k záměru výstavby tří nových větrných elektráren na katastru obce 
Oldřišov“, který byl otištěn v obecním zpravodaji „Zprávičky naší sovičky“ v prosinci 2016? 

Zvolenou odpověď zakroužkujte. 

ANO 

NE 

Neodevzdáním tohoto lístku dávám zastupitelstvu obce najevo, že souhlasím s tím, aby 
zastupitelé v této věci rozhodli sami podle svého nejlepšího vědomí a svědomí. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Vážení občané,  

cílem tohoto článku je informovat Vás o připravované anketě v tak důležité věci, jako je rozhodnutí o další 
výstavbě VtE v katastru obce. Zároveň Vám tímto dáváme veškeré informace o této problematice tak, abyste se 
mohli v anketě kvalifikovaně a se znalostí věci vyjádřit. Věřím, že se ankety v hojné míře zúčastníte, čímž dáte 
najevo, že Vám není lhostejný budoucí vývoj obce. Považujete-li za potřebné si před vlastním zodpovězením 
anketní otázky některou z výše uvedených informací vyjasnit, obraťte se na mne či kteréhokoliv člena 
zastupitelstva obce. 

Za zastupitelstvo obce            

Ing. Petr Toman 
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Obrazová příloha 
 

Původní lokalita výstavby VtE 
 

 
 

Nová lokalita výstavby VtE 
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Zprávičky naší sovičky – zpravodaj obce Oldřišov (vychází jako občasník) 
Odpovědný redaktor – Mgr. Gabriel Juchelka 

Redakce si vyhrazuje právo redakčních úprav a krácení textů. 
Děje se kolem Vás něco zajímavého? Dejte nám vědět: zpravickynasisovicky@seznam.cz 

 

Den poté 

Základní škola v Oldřišově rovněž 
získala z rozpočtu MSK dotaci na akce 
v oblasti prevence rizikových forem chování, 
konkrétně je celý projekt zaměřen na rizika 
komunikace na sociálních sítích, netolismus 
a problematiku kyberšikany. Cílovou skupinu 
tvoří žáci 6.–9. ročníku, postupně budou 
zapojeni i žáci nižších ročníků v rámci peer 
aktivit. Projekt pak bude ukončen týdenním 
pobytem v malebném prostředí Jeseníků, kde 
je velmi špatný mobilní signál a nebude zde 
možnost wi-fi připojení. V rámci projektu 
probíhají během celého školního roku i další 
akce: Dobrovolnický projekt 72 hodin, Rizika 

elektronické komunikace (PPPP Ostrava), 
Prožitkový program zaměřený na netolismus, 
šikanu a kyberšikanu (Renarkon Ostrava), 
Bezpečný kyberprostor (Prevalis Ostrava), 
turnaj žáků naší školy a polské obce Pilszcz 
v kin-ballu, peer aktivity pro žáky nižších 
ročníků, pravidelné třídnické hodiny zaměřené 
na vztahy ve třídě. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Plesové kalendárium 
 

Počátek roku 2017 se tak jako každoročně ponese ve znamení plesové sezóny. V tělocvičně místní 
základní školy se můžete těšit na následující plesy: 
 
14. 1. 2017 Myslivecký ples 
 
28. 1. 2017 Sportovní ples 
 
4. 2. 2017 Zahrádkářský ples 

11. 2. 2017 Obecní ples 
 
25. 2. 2017 Hasičský ples s pochováním  

basy 
18. 3. 2017 Dětský maškarní ples 

 

 
 
 

Odpust (pouť) a krmáš v roce 2017: 
  
Farní kostel Narození Panny Marie Oldřišov:  
 

odpust – neděle 10. 9.   v 10.00 hod.   
krmáš – neděle 19. 11.  v 10.00 hod.  
 
Kaple Nanebevzetí Panny Marie Služovice: 
 

odpust – neděle 13. 8.  v 8.15 hod.  
krmáš – neděle 27. 8.  v 10.00 hod.  
(20 let od posvěcení kaple – Mši svatou slouží 
 otec biskup František Václav Lobkowicz.) 
 
Kaple Panny Marie Karmelské Vrbka: 
 

odpust – sobota 15. 7.  v 16.00 hod. 
 
Všichni jste srdečně zváni. 
 

P. Bohumil Vícha  
 

 

 

Obecní úřad v Oldřišově 
bude v době 

od 22. 12. do 30. 12. 2016 
z důvodu dovolené 

UZAVŘEN. 
 

Otevřeno bude pro vyřízení 
nutných záležitostí  

 ve středu 28. 12. 2016  
od 8.00 do 12.00 hodin. 

 
Provoz bude zahájen  
v pondělí 2. 1. 2017. 


